

EVIDENCE

(Recorded by Electronic Apparatus)

Thursday, October 25, 1979

• 1707

[Texte]

The Clerk of the Committee: Gentlemen, hon. Members there is a quorum. The first item of business is to elect a chairman and I am ready to receive motions to that effect.

Mr. Desmarais: Sir, I move that Mr. Donald J. Johnston do take the Chair of this Committee as Chairman.

Mr. Deniger: J'appuie la motion, monsieur le greffier.

Motion agreed to.

The Clerk: I declare the motion carried, and Mr. Don Johnston duly elected chairman of this Committee. I would invite him to take the Chair.

The Chairman: Thank you. Thank you very much, gentlemen. It is an honour to chair this Committee. I sat on this Committee last year and was quite active in it. For those of you who have not been involved with the Committee before, I think you will find it probably the most interesting and stimulating Committee of the House, in my opinion in any event.

One of the other aspects I might say of this Committee which is particularly gratifying to the political process is really the non-partisan approach that has always been taken and you can rest assured, certainly from the chair's point of view, that approach will continue. We effectively are all sitting on the same side of the table, trying to improve the machinery of government, improving efficiency and cutting costs. I am hopeful that we will be able to do a great deal this year in terms of implementing or examining the studies of the Auditor General and also the Auditor General's report when it comes out.

I do not want to keep you today so why do we not move on quickly. I would like a motion for the election of a vice-chairman of the Committee.

Mr. Hawkes: Mr. Chairman, could we have the precedent. Is the Vice-Chairman usually from the government side or the opposition side?

The Chairman: The opposition—no, I mean the government side.

Mr. Hawkes: From the government side?

Mr. Halliday: Mr. Chairman, I move that Mr. Jim Hawkes be the Vice-Chairman.

The Chairman: Is there a seconder?

Mr. Bosley: I will second the motion.

• 1710

The Chairman: Are there any other motions? I presume not. The motion is that Mr. Jim Hawkes be elected Vice-Chairman of the Standing Committee on Public Accounts.

Motion agreed to.

TÉMOIGNAGES

(Enregistrement électronique)

Le jeudi 25 octobre 1979

[Traduction]

Le greffier du Comité: Messieurs, honorables députés, nous avons le quorum. Vous devez d'abord élire un président, et je suis disposé à recevoir les mises en candidature.

M. Desmarais: Monsieur, je propose que M. Donald J. Johnston soit élu président du Comité.

Mr. Deniger: I second the motion, Mr. Clerk.

La motion est adoptée.

Le greffier: Cette motion étant adoptée, je déclare M. Don Johnston dûment élu président du Comité. Je l'invite donc à occuper le fauteuil.

Le président: Merci. Merci beaucoup, messieurs. Je suis honoré de présider ce Comité. J'en étais membre l'année dernière, et j'ai participé assidûment aux délibérations. Pour les députés qui sont de nouveaux membres de ce Comité, je vous assure que c'est probablement le comité le plus intéressant et le plus stimulant de la Chambre.

Une autre source de satisfaction à ce Comité, surtout du point de vue politique, c'est le climat non partisan qui y a toujours régné, et je vous assure que je maintiendrai cette tradition. Nous sommes effectivement tous du même côté de la table, pour tâcher d'améliorer l'administration du gouvernement, accroître son efficacité, et diminuer ses coûts. J'espère que nous pourrons, cette année, pousser l'application ou l'examen des études du vérificateur général et du rapport du vérificateur général, lorsqu'il sera déposé.

Je ne veux pas vous retenir trop longtemps aujourd'hui; alors, passons au prochain point à l'ordre du jour. Je suis donc disposé à recevoir les mises en candidature pour la vice-présidence du Comité.

M. Hawkes: Monsieur le président. Quel est le précédent établi? Le vice-président est-il du côté du gouvernement ou de l'opposition?

Le président: De l'opposition... non, plutôt du côté du gouvernement.

M. Hawkes: Du côté du gouvernement?

M. Halliday: Monsieur le président, je propose que M. Jim Hawkes soit élu vice-président du Comité.

Le président: Quelqu'un appuie-t-il cette proposition?

M. Bosley: J'appuie cette proposition.

Le président: Y a-t-il d'autres motions? Je suppose que non. La motion concerne l'élection de M. Jim Hawkes au poste de vice-président du Comité permanent des comptes publics.

La motion est adoptée.